

CAPTAIN(N) C.A. SMITH, CD

CORPORATE MANAGEMENT



Captain(Navy) Cynthia Smith, CD, MDS, joined the Canadian Forces in 1997. After spending four years at the Royal Military College in Kingston, she graduated in 2001 with a Bachelors of Business Administration. On completion of her formal logistics training, she joined her first ship - HMCS CALGARY - as the Assistant Supply Officer in December 2002, and deployed as part of OP APOLLO/ALTAIR. In 2005, Captain(Navy) Smith was selected to be the Logistics Officer of HMCS WINNIPEG. During her Head of Department tour, she was fortunate to conduct her supersession in New Zealand, and travel throughout the Pacific Region during the course of her 2 year tour onboard.

After bringing HMCS WINNIPEG into refit, Captain(Navy) Smith was selected as the Joint Task Force 2 Logistics Officer in 2007, and fulfilled tasks in Logistics Operations and Plans while preparing for the Vancouver 2010 Olympics. Captain(Navy) Smith was promoted from the Special Operations Command in 2009 and spent nine months writing contracting and Logistics Operations policy and directives before being selected for a second sea-going command tour onboard HMCS PROTECTEUR in 2010. During that time, she completed 3 SOUTHPOYS with HMCS PROTECTEUR before being posted into the N42 billet ashore in 2011. Working for the senior Logistician had its benefits: Sea Training tasks, conducting readiness inspections and preparing Sea Logistics candidates for their boards.

In 2014, Captain(Navy) Smith graduated from the Joint Command and Staff College in the upper third of her class in Toronto and moved to Ottawa. During her posting to Ottawa, she joined the Materiel Group where she was a section head in the Directorate of Maritime Procurement responsible for materiel acquisition supply management and Repair and Overhaul procurement for the surface fleet. With a finger on the strategic pulse, Captain(Navy) Smith returned to the Directorate of Naval Logistics, overseeing Logistics Operations and Food Services policy revision, as well as transforming Transportation, Accommodations, Fuel and Ammunition requirements as part of the Logistics Functional Review. Positioned well for her return to the West Coast, attributed to being versed in the Naval Results Framework, she assumed Command as the Commanding Officer Base Logistics, 19 June, 2019. Captain(Navy) Smith has had a unique tour in Base Logistics, focusing on modernizing and digitizing logistics processes and systems while balancing the supply chain challenges attributed to the pandemic.

She continues to enjoy dancing, hiking, exploring the beach and aerobic training. She has a loving, supportive husband, 2 teenagers, a toddler, a hyper Border Collie and the newest addition, a ragdoll/main coon cat.

CAPITAINE DE VAISSEAU C.A. SMITH, CD

GESTION GÉNÉRALE



La Capitaine de vaisseau (capv) Cynthia Smith, CD, MDS, s'est enrôlée dans les Forces Canadiennes en 1997. Après avoir passée quatre ans au Collège militaire royal de Kingston, elle a obtenu en 2001, un baccalauréat en administration des affaires. À la fin de sa formation en logistique en décembre 2002, elle a jointe son premier navire, le NCSM Calgary en tant qu'officier d'approvisionnement adjoint, et a été déployée dans le cadre de L'OP APOLLO/ALTAIR.

En 2007, après avoir amené le NCSM WINNIPEG en période de maintenance, la capitaine de vaisseau Smith a été choisi comme officier de la logistique de la Force opérationnelle interarmées 2, où elle a rempli des tâches dans les opérations et les plans logistiques tout en se préparant pour les Jeux olympiques de 2010 à Vancouver.

En 2009, la capitaine de vaisseau Smith a été promue par le commandement des opérations spéciales et elle a passé 9 mois à rédiger les directives relatives aux marchés et aux opérations logistiques avant d'être sélectionnée pour un deuxième tour de commandement en mer à bord du NCSM PROTECTEUR en 2010. Durant cette période, elle a effectué 3 SOUTHPLOYS avant d'être affecté à N42 en 2011. Travailler pour le logisticien senior avait ses avantages ; tâches d'entraînement en mer, conduite d'inspections de préparation et préparation des candidats en logistique maritime pour leur certification.

En 2014, la capitaine de vaisseau Smith a obtenu son diplôme du Collège de commandement et d'état-major interarmées dans le tiers supérieur de sa classe à Toronto et à déménagée à Ottawa. Au cours de son affectation à Ottawa, elle s'est jointe au Groupe de matériel où elle était le chef de section à la Direction de l'approvisionnement maritime responsable de la gestion de l'approvisionnement pour l'acquisition du matériel et de l'approvisionnement en réparation et révision pour la flotte de surface.

Avec un doigt sur le pouls stratégique, la capitaine (marine) Smith est retournée à la Direction de la logistique navale, supervisant la révision de la politique des opérations logistiques et des services alimentaires, ainsi que la transformation des exigences en matière de transport, d'hébergement, de carburant et de munitions dans le cadre de l'examen fonctionnel de la logistique.

Bien positionnée pour son retour sur la côte ouest, grâce à sa connaissance des résultats de la Marine, elle a pris le commandement de l'unité logistique de la base le 19 juin 2019. Le capitaine (Marine) Smith a eu un tour unique à la logistique de la base, avec un focus sur la modernisation et la numérisation des processus et systèmes logistique tout en équilibrant les défis de la chaîne d'approvisionnement attribués à la pandémie.

Elle continue d'aimer la danse, la randonnée, explorer la plage et l'entraînement aérobique. Elle a un mari aimant et solidaire, 2 adolescents, un tout petit, un Border Collie hyperactif et le plus récent ajout, un chat ragdoll/main coon.